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Folketingets Lovsekretariat
Christiansborg

Finansministeren

Den 20.11.2012
Endeligt svar på spørgsmål nr. S 375 af 2. november 2012 stillet af Den-
nis Flydtkjær (DF).

Spørgsmål:
Mener ministeren, at danske myndigheder har været gode nok til at tage de sociale 
medier i brug til blandt andet at formidle og få input fra borgerne?

Svar:
Det er glædeligt, at danskerne generelt er meget it-parate, og at mange danskere 
dagligt drager nytte af de mange nye digitale muligheder. I forhold til danske 
myndigheders anvendelse af sociale medier er der imidlertid hensyn af både juri-
disk og praktisk karakter, som man skal være opmærksom på. Det er derfor ikke 
givet, at sociale medier egner sig til alle former for kommunikation mellem borge-
re og myndigheder.

På baggrund af grundige afvejninger af fordele og ulemper, herunder skelen til 
offentlige myndigheders øvrige erfaringer med sociale medier, må det være op til 
den enkelte myndighed at vurdere, hvorvidt det i de enkelte tilfælde tjener et rele-
vant formål og er i overensstemmelse med lovgivningen at anvende sociale medier 
til f.eks. at formidle og få input fra borgerne. 

Der henvises i øvrigt til overvejelserne om omkostningseffektivitet og troværdig 
dialog mellem borgere og myndigheder i besvarelsen af S 374. 

Med venlig hilsen

Bjarne Corydon


